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RECITAČNÍ SOUTĚŽ
Jak si letos vedli žáci v recitační
soutěži?
ČTĚTE NA STRANĚ 2

SOUTĚŽ
Chcete si zasoutěžit? Tak si
pospěšte!
ČTĚTE NA STRANĚ 4

Jarní číslo

Milí čtenáři,
opět vychází váš časopis
Grünwalďáček. A na co se
můžete těšit v jarním čísle ?
Najdete zde rozhovor s panem
ředitelem, výsledky recitační
soutěže a nebo také možnost
zasoutěžit si a vyhrát drobnou
cenu. Vyhrát ale mohou pouze ti
nejrychlejší, tak si pospěšte.
 
Přejeme vám hezké jarní dny
a těšíme se na vás opět v letním
čísle.

autor článku:
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Rozhovor s 
panem 
ředitelem

3. Proč jste skončil s hokejem ?
S hokejem jsem skončil jako
v roli aktivního hráče z důvodu,
že věk nezastavíte, ale věnuji se
mu i nadále. Po skončení
hráčské kariéry jako trenér
extraligového týmu, kde jsem
působil několik sezón.
 
 
4. Fotbal nebo hokeji? 
I když jsem fotbal také hrával, je
tato otázka asi zbytečná. Aktivní
hráči nesměli dříve hrát fotbal,
přesto jsem si občas a rád fotbal
zahrál. Když jsem dal ale gól,
musel se připsat k jinému hráči,
aby se to trenér našeho
hokejového týmu nedozvěděl.
 
 
5. Jak jste se dostal
k ředitelství? 
Do funkce ředitele školy jsem
byl jmenován v roce 2004.
Ve škole jsem v té době působil
jako učitel tělesné výchovy
několik let a předtím jako třídní
učitel na prvním stupni.
Když bylo zřejmé, že pan
ředitel, který ve škole působil

přede mnou, již dál tuto funkci
vykonávat nebude, oslovila mě
jedna paní učitelka, zda bych
do toho nešel. Řekl jsem si, že
do toho tedy zkusím, přihlásil
jsem do konkurzu a jsem tady
dodnes.
 
 
6. Co vás nejvíce baví na vaší
práci? 
Na mé práci mě asi nejvíce baví
různorodost činností, které musí
ředitel školy zvládat a to, že
vidím, jak se žáci vyvíjí, jak
rostou, jak se zdokonalují
a dospívají.

autor článku:
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třída 6.A

 
1. Jak jste se dostal k hokeji? 
K hokeji mě přivedl můj otec,
který sám dříve za mlada hrával,
bavilo mě na tom hlavně to, že
jsem byl v žákovských
kategoriích většinou nejlepší a to
vždy člověka všechno víc baví.
 
 
 
2. Oblíbený klub? 
Když jsem se v 9. třídě měl
rozhodnout, zda jít do Prahy
do Sparty, do Plzně
do Škodovky nebo do Budějovic
do Motoru, vyhrálo rozhodnutí
hrát dále hokej v Českých
Budějovicích a tento klub se stal
mým nejoblíbenějším.
 
 
 
 

Rozhovor s 
dětmi z 
prvního stupně 
:) :) :) :) :) :) :)

2.  matematika
3.  jednička
4. fotbal
 
2.A
1.  kuře na paprice
2 .matematika
3. jednička
4.  nemám kroužek, který by mne
bavil
 
3.A
1.  šunkofleky, langoše
2.  tělocvik, hudební výchova
3.  jedna, jedna
4.  tanec, basketbal
 
4.C
1. boloňské špagety
2. výtvarná výchova
3.  jednička
4.  padleboarding
 
5.A
1. špagety

2.  výtvarná výchova, anglický
jazyk
3.  jedna, jedna
4. lezení, tanec, krasobruslení
a volejbal
 
 
Nejoblíbenějším jídlem jsou
langoše a špagety.
Nejoblíbenější předměty jsou
matematika a výtvarka.
U sportu to bylo hodně odlišné,
ale dvě děti odpověděly tanec.
 
V letním vydání se můžete těšit
na rozhovor s dětmi a učitelkami
z druhého stupně! :)
 
S hledáním informací mi
pomáhala jedna z redaktorek
Tereza Kelblová.

autor článku:
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V tomto vydání jsme si pro vás
připravili rozhovor s dětmi
z prvního stupně.
 
Ve třídách 1.A, 2.A a 4.C
odpovídal pouze jeden žák,
ve 3.A odpovídali dva žáci
a v 5.A dokonce čtyři.
 
 
OTÁZKY: 
1. Nejoblíbenější jídlo
ve školní jídelně?
2. Nejoblíbenější předmět?
3. Známka z tohoto předmětu?
(na pol. vysvědčení)
4. Jaký máš koníček?
 
 
1.A
1.  langoš

Fair play

Mladý hokejista Michal Hruška
z týmu Motor České Budějovice
prokázal na Olympiádě dětí
a mládeže smysl pro fair play.
 
I přestože jeho tým zrovna
prohrával 2:0, zachoval se
čestně. Místo, aby nechal
odpískaný faul a získal tím
pro svůj tým potřebný nájezd,
ozval se.
 
Odměna za tento čin nakonec
přišla ještě během utkání.
Za gesto fair play dostal
od organizátorů hodinky.
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Valentýn

14. února je Svátek
zamilovaných. Tento svátek,
který známe též pod názvem
Valentýn, není převzatý
americký komerční svátek.
Původ tohoto svátku nás zavádí
do starého Říma. Podle legendy
stojí za svátkem zamilovaných
kněz Valentýn, který žil již ve 3.
století našeho letopočtu v Římě.
Tehdejší vládce Claudius II.
zakazoval svým vojákům, aby se
ženili nebo zasnubovali. Chtěl
tak předejít tomu, aby je to táhlo
více k rodině než do boje.
Valentýn na toto nedbal a mladé
páry tajně oddával, což se ovšem
prozradilo. Byl zatčen a 14.
února popraven.
V současnosti je tento den
poměrně komerčnější záležitostí,
neboť se po celém světě
v obchodech prodávají
nejrůznější předměty od květin,
přes srdíčka a plyšáky až

po přání, které mají ve formě
daru vyjádřit lásku ke svému
partnerovi nebo alespoň
vystihnout, jak je pro nás druhý
člověk důležitý.
 
Tento Valentýn byl stejný jako
vždycky, ale pro někoho
nemusel být takový. Byl ten váš
něčím výjimečný?
 
U nás ve škole bylo všechno
ozdobené srdíčky a spousta lidí
si dávala malé dárky nebo psala
tajné vzkazy, které byly možné
vložit do bedýnek umístěných
na chodbách. Také město bylo
krásně vyzdobené a po městě
jezdily autobusy polepené
srdíčky s krásnými vzkazy.
 
 
auror článku:
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Dobrý skutek

20. prosince navštívila třída 6.A
zverimex Super zoo
v Kauflandu, který pravidelně
pořádá sbírku pro opuštěná
zvířátka v útulcích.
 
 
V předvánočním čase chtěla
naše třída udělat dobrý skutek
a po hlasování jsme se dohodli
podpořit místní útulek. Peníze
jsme vybrali pro pejska
s travicími potížemi a koupili
mu nějaké psí dobroty. Měli
jsme možnost si přečíst jeho

nelehký příběh, co se mu stalo.
Bohužel jsme neměli možnost
pejska vidět.
 
 
Viděli jsme ale spoustu jiných
zvířatek, např. myšky, králíčky,
hada a spoustu rybiček. Všechny
zvířátka jsme si mohli pohladit,
tedy kromě rybiček, ale to je
jasné. Všem se nám to moc
líbilo a doufáme, že jsme
alespoň trochu pomohli
a pejskovi bude brzy lépe.

autor článku:
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Recitační soutěž
Na prvním a druhém stupni se
konala recitační soutěž.
Na prvním stupni proběhlo
školní kolo 19. února.
Dohromady se na 1. stupni
soutěže zúčastnilo 31 recitátorů.
Umístění: 
1. kategorie 1.-3. třída 
1. místo: Anna Kratochvílová
3.C
2. místo: Kristýna Ambrožová
2.B
3. místo: Charlotte Valert 3.A,
Nela Sýkorová 3.B
2. kategorie 4.-5. třída 
1.místo: Ela Hejlová 4.C
Čestné uznání: 
Šárka Cihlářová 5.A
Karel Rys 4.C
 
Recitační soutěž na 2.stupni
proběhla 4. března. Letošní
ročník byl obohacen nejen
počtem účasrníku, ale i vysokou
úrovní recitujcích. Sešlo se 29
dětí. Zazněly verše od Jaroslava
Seiferta, Jana Skácela, Jiřího
Žáčka, Emanuela Frynty,
Roberta Luise Stevensona, Karla
Hynka Máchy nebo Williama
Shakespeara.
Umístění: 
1. kategorie-6.-7. třídy. 
1. místo: Gabriela Vazdová 7.B,
Zuzana Fialová 6.A, Johana

Dobnerová 6.B
2. místo: Josef Lejsek 7.B, Lada
Kornatovská 6.A, Viktorie Abazi
6.A
3. místo: Koloušek 6.D, Julie
Jezberová 6.D, Hana Čížkovská
6.B
2. kategorie-8.-9. třídy 
1. místo: Kristýna Podhrázská
8.B, Andrea Štokingerová 8.B,
Dominika Kučerová 8.B
2. místo: Jakub Mitka 9.D,
Doriana Abazi 8.B
3. místo: Jindřich Straka 8.A,
Aneta Kortišová 8.B, Jasmína
Chlumecká 9.A
 
Speciální cenu za mimořádný
výkon ve scénické recitaci si
zaslouží  Eliška Šmídová z 9.B  ,
která se hlásí na hereckou
konzervatoř. Držíme palce!

autor článku:
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třída 6.A

Pokračování rozhovoru s panem 
ředitelem

7. Jaká je nejtrapnější
poznámka, co jste dostal? 
Jako žák jsem velice často
navštěvoval ředitelnu
na základní škole Tomáše
Garrigua Masaryka v Písku, kde
se řešily určité výchovné
a kázeňské prohřešky.
Na nějakou konkrétní poznámku
z té doby si již nepamatuji, ale
v současné době jsem se
s několika zajímavými
poznámkami setkal, patří
mezi ně „směje se mi do očí
za mými zády“.

 
8. Kde je podle vás nejlepší
tahák? 
Já si myslím, že tady tu odpověď
si nechám pro sebe, protože si
myslím, že si každý musí
vyzkoušet, co mu nejvíce
vyhovuje a najít si pro sebe
nejlepší způsob.

autor článku:
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třída 6.A
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Den svatého Patrika

Den svatého Patrika je irský
národní svátek, který se slaví
každoročně 17.
března. Je pojmenován
po svatém Patrikovi, patronovi
Irska, který žil v 5.
století a zasloužil se o šíření
křesťanství na irském územi.
 
 
 
Kdo byl svatý Patrik?
 
Svatý Patrik se narodil kolem
roku 385 v Británii. V 16 letech
byl unesen
irskými piráty a stal se otrokem.
Po šesti letech se mu podařilo
uprchnout
a později se vrátil do Irska jako
misionář. Podle legendy
používal
trojlístek jako symbol Svaté
trojice (Otec, Syn a Duch svatý),
a proto se

trojlístek stal jedním z hlavních
symbolů svátku.
 
 
 
Jak se slaví Den svatého
Patrika?
 
Tento den se slaví nejen v Irsku,
ale po celém světě, zejména tam,
kde žije
irská komunita. Typické jsou
zelené oblečení a doplňky,
protože zelená je
barvou Irska. Pořádají se
průvody a koncerty, tančí se
tradiční irské tance
a pije se irské pivo, nejčastěji
Guinness. Mnoho měst dokonce
osvětluje své
památky zeleným světlem.

autor článku:
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Lyžařský kurz 2025

Všechno to začalo brzy ráno
v 6:20 u zadního vchodu
tělocvičny, kde panovala
atmosféra očekávání a vzrušení.
Asi o 15 minut později jsme
nasedli do autobusu a
mířili směrem na Hochficht.
Po příjezdu jsme se přezuli
a rozdělili do skupin
podle dovedností.   
 
 
Celé dopoledne jsme pak strávili
na svahu, kde jsme se učili
a procvičovali.
Když už se blížil čas oběda, sjeli
jsme do místní jídelny, kde jsme
si každý den
pochutnali na různých jídlech.
Když skončila polední pauza, šli

jsme opět
lyžovat.
 
Po poledním lyžováním jsme
zamířili na ubytovnu, kde jsme
se rozdělili do pokojů.
Měli jsme čas na odpočinek
a pak následovala večeře, kterou
jsme si vychutnali
na ubytovně. Jakmile jsme
dojedli, měli jsme chvilku
volného času, kterou jsme
využili k různým hrám
a povídání.
 
Poté jsme se sešli v jídelně, kde
nám učitelé shrnuli den a řekli
jsme si cíle
na zítřek. Pak už následovala
večerka, kterou jsme zakončili
první den našeho
lyžáku, který si všichni užili.
 
 
 
autor článku:
JOLANA JORDÁKOVÁ

Jarní osmisměka

 
Vyhledej v osmisměrce
tato slova:  
 

jaro
 

slunce
 

březen
 

vajíčka
 

čáp

 

zvony
 

koleda
 

den
autor článku:

BERTA BUMBOVÁ
třída 6.D

Lada Kornatovská

 
Lada bruslí od roku 2017.
Věnuje se krasobruslení
s velkým nadšením a úsilím.
Pravidelně reprezentuje klub BK
České Budějovice na závodech
Českého poháru a mistrovstvích
ČR. Také se věnuje moderní
gymnastice. V roce 2023 se stala
přebornicí Jihočeského kraje
v kategorii ZPMG, zúčastnila se
Mistrovství ČR v moderní
gymnastice, kde se umístila na 3.
místě v programu ZPMG
v soutěži družstev.

Na Olympiádě dětí a mládeže
2025 se umístíla na 7.místě a na
6. místě v soutěži družstev. Lada
chodí do ZŠ Grünwaldova
do třídy 6.A.
 
 
Přejeme Ladě vše nejlepší a ať
se jí daří v bruslení, moderní
gymnastice a samozřejmě i ve
škole.
 
 
autor článku:
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Umělá inteligence

Umělá inteligence (AI) je dnes
jedním z nejdiskutovanějších
témat a její
vývoj se nezastavuje. Zatímco
dříve byla AI vnímána jen jako
technologie
budoucnosti, dnes už je součástí
každodenního života. V roce
2025 ovlivňuje
nejen digitální svět, ale i oblasti
jako vzdělávání, zdravotnictví
nebo
umění.
 
AI mění způsob, jakým se učíme
a pracujeme. Ve školách pomáhá
studentům s
učením díky personalizovaným
výukovým programům, které se
přizpůsobují
jejich tempu a stylu učení.
Lékaři ji využívají k rychlejší
diagnostice
nemocí a k vývoji nových
léčebných metod. Umělá

inteligence také tvoří –
generuje hudbu, píše články,
a dokonce maluje obrazy. To, co
dříve bylo
výhradně lidskou schopností,
dnes dokáže i stroj.
 
Přestože AI přináší spoustu
výhod, objevují se i otázky
a obavy. Jedním z
hlavních témat je nahrazování
lidské práce stroji. Některé
profese se kvůli
automatizaci stávají zbytečnými,
což může znamenat problémy
na trhu práce.
Dalším rizikem je šíření
dezinformací a manipulace
s realitou, například
prostřednictvím deepfake videí.
Proto se stále více mluví
o nutnosti
regulace AI a jejím etickém
využívání.
 
 
Co si o AI myslíš ty? Je to krok
k lepší budoucnosti,
nebo hrozba, kterou
bychom měli více hlídat?

autor článku:
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Klárka Šrámková

 
 
V lednu proběhlo ve finském
městě Vantaa Mistrovství světa
v hokeji žen do 18 let.
České hokejistky získaly
bronzové medaile.
V sestavě České republiky
nechyběly ani dvě hráčky, které
mají spojitost
s naší školou. První z nich je
bývalá absolventka naší školy
Natálie Musilová (17 let), která
je v současné době
hráčkou HC Berounské Lvice
a HC MAD BULL.
Druhou hráčkou je současná
žákyně 9. třídy Klára Šrámková
(14 let). Je to talentovaná

hokejistka,
která hraje za tým Banes Motor
České Budějovice na postu
obránce. Svým věkem spadá
do kategorie do patnácti let, má
za sebou letní kemp
reprezentace žen do osmnácti
let. Loni si za reprezentaci U16
zahrála například na Slovensku,
za osmnáctku ve Švédsku. Letos
ji čekají přijímací zkoušky, a tak
jí přejeme, ať se jí daří nejen
ve sportu, ale i ve škole.
 
1) Jak ses cítila na MS?
Na MS jsem se cítila moc dobře.
Jsem hodně vděčná , že mohu
reprezentovat
ČR.
2) Co se ti stalo?
Na MS se mi přihodilo zranění.
Tak ho teď musím léčit.
Konkrétně zranění
páteře.
3) Jaké je to být v hokejové
třídě?
Je to zajímavé. Mně to nevadí.
S kluky vyrůstám už od 4 let,
a tak jsem na ně
zvyklá. Je to zábava.

autor článku:
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třída 6.A

Soutěž
 
1. Jaký den začínají velikonoční
prázdniny?
     
 
2. Co jsou to Velikonoce?
 
3. Kdo chodí na přestupný rok
koledovat?
 
4. Jak dlouhé je období půstu
před Velikonocemi?
 
5. K čemu jsou řehtačky?
 
6. Co se nemá dělat
na velikonoční neděli?
 
7. Můžeme na vajíčka malovat
voskem?
 
 
 
 
 
Pro prvních 10 soutěžících, kteří
přinesou správné odpovědi
na otázky, je připravena odměna.
Odpovědi můžete nosit vždy
o velké přestávce do kabinetu
paní učitelky Dolejšové. Hodně
štěstí.

autor článku:
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třída 6.A

„Ukliďme Česko“

Tak jako každý rok i letos
proběhla celorepubliková akce
„Ukliďme Česko“. Letos
připadla na sobotu 29. března.
Cílem této akce je uklidit
nepořádek po celé České
republice. Lidé, ale i různé
organizace, měli možnost uklidit
různé lokality, černé skládky
a místa, kde se hromadí
nepořádek.
 
Této akce se zúčastnila třída
6.A, která se zaměřila na oblast

kolem školy a prošla také místa
kolem řeky. A na co jsme
narazili? Například na batoh
plný zkaženého jídla, hromady
oblečení, nedopalky z cigaret,
tedy na věci, které patří do koše
a ne na zem. I přes nepřízeň
počasí jsme si akci užili a měli
jsme i lepší pocit, že jsme
udělali něco pro přírodu.


